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Najčastejšie otázky z konferencie 
 

1. Prečo USVRK nepokračuje v pôvodných projektoch? Je zabezpečené ich pokračovanie? 

Projekty Take-away balíka boli od začiatku pripravované ako inovácia s cieľom overiť najmä 

komplexný prístup a vzájomnú spoluprácu rôznych služieb a profesií. Projekty Take-away boli 

zároveň zamerané na obce, kde index podrozvinutosti bol vysoký a bolo možné nájsť viacero 

oblastí, kde bolo potrebné pomôcť so situáciou. Získané skúsenosti a poznatky odovzdáva spolu 

s národnými projektami ich pôvodným rezortom (NP TSP a NP KC →MPSVaR, NP PRIM →MŠVVaŠ 

SR).  Hoci sa nepodarilo z rôznych dôvodov v roku 2016 nastaviť Take-away ako jeden projekt, 

časom sa potvrdilo, že je to nevyhnutnosťou. Nové projekty MPSVaR SR už napríklad pokračujú 

v terénnej sociálnej práci a komunitných službách v rámci jedného projektu. Predpokladaný 

termín začiatku je leto 2023 (viac informácií na príslušných ministerstvách) 

2. V akom štádiu je príprava nových národných projektov? 

Úrad splnomocnenca vlády SR pre rómske komunity (ďalej ÚSVRK) pripravuje viacero národných 

projektov v zmysle cieľov a aktivít zadefinovaných v Partnerskej dohode a Programe Slovensko. 

Ide najmä o pokračovanie rozbehnutých aktivít súvisiacich s vysporiadaním pozemkov pod 

rómskymi obydliami (legalizácia). Vysporiadanie pozemkov je totiž základom následných opatrení 

súvisiacich so zabezpečením pitnej vody, kanalizácie, cestných komunikácií a pod. ÚSVRK 

pokračuje v projekte zameranom na monitoring a hodnotenie politík súvisiacich so sociálno-

ekonomickou integráciou najmä marginalizovaných (rómskych) komunít (ďalej MRK). Jedným 

z aktuálne pripravených projektov je projekt tzv. rozvojových tímov, ktorý sa zameriava na nové 

formy poskytovania podpory procesov súvisiacich so zlepšovaním podmienok života v obciach 

s prítomnosťou MRK. Projekt otestuje tzv. multifondový prístup, čo znamená, že zapojené obce 

budú môcť získať financie nielen na rozvojové tímy ako „mäkké“ opatrenie, ale aj na niektoré 

infraštruktúrne opatrenia. Projekty by mali byť spustené v 3 štvrťroku 2023. Schvaľovanie 

projektových zámerov  prebehlo 12.05.2023, finálny okrúhly stôl prebehne 15.06.2023. Spustenie 

projektov sa odhaduje na jeseň 2023.  

3. Aký počet pracovníkov bude v nových národných projektoch? 

Nové národné projekty majú v pláne zamestnávať ľudí v Bratislave, ale väčšina miest bude 

primárne v regiónoch. Nakoľko ešte nie sú schválené projektové zámery, nie je možné uviesť 

definitívne číslo. Predpokladá sa však, že počet zamestnancov v obciach zapojených do budúcich 

národných projektov môže byť cca 500 –900 zamestnancov.   

http://www.esf.gov.sk/
https://www.minv.sk/?europske_programy
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4. Plánuje USVRK pri realizácii budúcich projektov v mzdovej politike určiť pevné mzdy 

zamestnancov alebo znovu určí hranice celkovej ceny práce? 

Je veľmi pravdepodobné, že budú zavedené hraničné ceny práce, keďže pôjde o nové pozície, 

ktoré v praxi doteraz neexistujú. Budú sa však odvíjať od ceny práce rôznych pozícií v doterajšej 

praxi, keďže ide o kombináciou činností a aktivít, ktoré budú vykonávať.  

5. Dokedy sa budú pomáhajúce profesie sanovať z EÚ zdrojov? Kedy sa začne táto oblasť hradiť zo 

štátneho rozpočtu?  

Na túto otázku nevieme zodpovedne odpovedať. Isté je, že napríklad pomáhajúce profesie 

v školstve už sú čiastočne hradené zo štátneho rozpočtu  a plánuje sa ich postupný prechod z EÚ 

zdrojov na financovanie zo štátneho rozpočtu do roku 2026.  

http://www.esf.gov.sk/
https://www.minv.sk/?europske_programy

